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Przy wyjątkowo wysokiej frekwencji Amerykanie wybrali Demokratę Baracka 
Obamę na najwyższy urząd w państwie. Za kilkadziesiąt lat 4 listopada 2008 r. może 
być opisywany w podręcznikach jako dzień, w którym zaczęła się nowa epoka i 
historia znów ruszyła z fundamentów. Wybór pierwszego w historii czarnoskórego 
prezydenta wywołał falę entuzjazmu w Stanach Zjednoczonych i na świecie. W 
noc wyborczą w centrum Chicago – miasta, w którym Obama mieszka, zebrały 
się dziesiątki tysięcy jego zwolenników. W położonym w sercu miasta Grand 
Parku na tę okazję przygotowano namioty i telebimy, na których transmitowano 
wiadomości wyborcze. Po ogłoszeniu wyników elekcji na ulice amerykańskich 
miast, od Waszyngtonu po Los Angeles, wyszły tłumy zwolenników Obamy. 
Ludzie tańczyli na ulicach przy dźwiękach klaksonów, bili w bębny, obejmowali 
się. Radość ze zwycięstwa Baracka Obamy okazywano w różnych zakątkach 
świata. Jarosław Kaczyński, komentując wynik wyborów w USA przyznał, że w 
Polsce najwięcej podobieństwa do Baracka Obamy ma jego brat Lech Kaczyński, 
ponieważ jest prezydentem zmian. Co do tego nie ma najmniejszej wątpliwości! 
Prezydentura Lecha Kaczyńskiego nie jest kontynuacją prezydentury Lecha 
Wałęsy. Nie jest też przecież kontynuacją prezydentury Kwaśniewskiego - 
tłumaczył Jarosław Kaczyński. Podobieństwo polskiego prezydenta do Baracka 
Obamy widzi także rzecznik PiS Adam Bielan. Przede wszystkim w haśle zmiany, 
bo prezydent Lech Kaczyński zdaniem Bielana niewątpliwie doszedł do władzy 
pod hasłem zmiany. Radykalnej zmiany tego, co prezentowali jego poprzednicy. 
Czy hasło Obamy (“Change we need” - potrzebujemy zmiany) przybliży polskiemu 
prezydentowi drugą kadencję? Na porównaniach polskiego i amerykańskiego 
prezydenta nie zostawia suchej nitki Stefan Niesiołowski z PO. - To mniej więcej 
tak, jakby porównać Lecha Kaczyńskiego do Schwarzeneggera. Zdaniem 
polityka Platformy Obywatelskiej, Obamę i Kaczyńskiego dzieli niemal wszystko: 
nie ma żadnego podobieństwa. Lech Kaczyński jest ciężki, bez wdzięku, nudny, 
obrażalski, mściwy, małostkowy. Żadnej z tych cech nie ma Barack Obama 
- mówi Niesiołowski. - Lech Kaczyński nie ma żadnej wizji, jest człowiekiem 
ciasnym, przywiązanym do utartych schematów, mitów. Wpaść na pomysł, że 

…O wojnę powszechną za wolność 
ludów,

Prosimy Cię Panie.
O broń i orły narodowe,

Prosimy Cię Panie.
O śmierć szczęśliwą na polu bitwy,

Prosimy Cię Panie.
O grób dla kości naszych w ziemi 

naszej,
Prosimy Cię Panie.

O niepodległość, całość i wolność 
Ojczyzny naszej,

Prosimy Cię Panie.
W imię Ojca i Syna i Ducha 

Świętego. Amen.

(A. Mickiewicz – Litania 
Pielgrzymska)

BARACK OBAMA 44. PREZYDENTEM USA
Barack Obama ma coś wspólnego z Lechem Kaczyńskim, to trzeba mieć dość 
chorą wyobraźnię - komentował Niesiołowski. Politolog dr Wojciech Jabłoński 
powtarza za Niesiołowskim: - Obamę różni od Lecha Kaczyńskiego wszystko. Tu 
nie tylko chodzi o ewidentny brak podobieństwa fizycznego. Większego kontrastu 
wyobrazić sobie nie można (...). Tu zresztą nie chodzi o język ciała, a program. 
Obama jest demokratą o lewicowych poglądach. Obama nie ma nic przeciwko 
homoseksualistom, nie ma nic przeciwko przerywaniu ciąży, jeśli chodzi o wybór 
niedoszłych matek. Przypominają się słowa samego Lecha Kaczyńskiego: - 
mówimy o ludziach, którzy mają ponad 180 cm wzrostu, a ja tyle wzrostu nie 
mam. Koniec cytatu - podsumował politolog. Wydaje się, że obaj prezydenci 
zdecydowanie wszystkim się różnią. Mają też kłopoty ze zrozumieniem tego, co do 
siebie mówią. Podczas nocnej rozmowy prezydenta Kaczyńskiego z prezydentem-
elektem Barackiem Obamą został poruszony temat budowy tarczy antyrakietowej 
USA na terenie Polski. Z relacji, które pojawiły się po tej rozmowie, wynika, że 
obie strony zupełnie inaczej się zrozumiały. Strona polska ogłosiła, że projekt 
będzie kontynuowany. Z kolei Amerykanie twierdzą, że Obama nie podjął w tej 
sprawie żadnego zobowiązania. Choć Lech Kaczyński już obwieścił, że przekonał 
prezydenta-elekta USA do kontynuowania projektu tarczy antyrakietowej w Polsce, 
Barack Obama inaczej pamięta ich rozmowę. Oznajmił, że do niczego się nie 
zobowiązał, a doradca Obamy mówi, że nowy prezydent ma sceptyczny stosunek 
do tarczy. Nowy prezydent od początku swojej kampanii zapowiadał zmiany. Czy 
można spodziewać się zmiany w polityce międzynarodowej oraz stosunkach 
polsko – amerykańskich? Możliwe jest zniesienie wiz dla Polaków, a może 
odrzucenie planów umieszczenia w Polsce elementów tarczy antyrakietowej? O 
tym, jak Obama widzi świat, wiemy mało. Nie ma jednak wątpliwości, że Europa i 
Polska potrzebują silnego i skutecznego prezydenta USA. Silna Ameryka to jeden 
z najważniejszych gwarantów naszego bezpieczeństwa, choć niewystarczający. 
Szczególnie, gdy Rosja wraca na międzynarodową arenę jako mocarstwo 
agresywnie odbudowujące strefę wpływów.    TW
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• 4 listopada 2008 r. 
Porządek sesji:
1. Otwarcie XXVII sesji Rady Gminy i
  stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXVI/2008 z sesji Rady
  Gminy z dnia 7 października 2008 roku. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o
  działaniach podjętych w okresie
  międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w
  okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego
  Programu Opieki nad Zabytkami Gminy
  Kobylnica na lata  2006-2010”.
7. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy
  Społecznej w Kobylnicy.
8. Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy w
  sprawie:
  - przyjęcia pomocy finansowej z Samorządu
    Województwa,
  - o zmianie uchwały w sprawie budżetu Gminy
    Kobylnica na 2008 r., oraz o zmianie  w
    budżecie Gminy Kobylnica na 2008 rok,
  - zmian programu gospodarczego pn. „Plan
    Rozwoju Lokalnego Gminy Kobylnica na lata
    2007-2013”,
  - obniżenia średniej ceny skupu żyta
    przyjmowanej jako podstawa obliczenia 
    podatku rolnego na 2009 rok,
  - wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla
    członków ochotniczych straży pożarnych
    Gminy Kobylnica,
  - Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w
    Kobylnicy,
  - ustalenia Regulaminu określającego wysokość
    oraz warunki przyznawania nauczycielom
    dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego,
    funkcyjnego oraz za warunki pracy:
    szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia 
    za godziny ponadwymiarowe i za godziny
    doraźnych zastępstw, ustalenia wysokości
    innych nagród i świadczeń wynikających ze
    stosunku pracy, dla nauczycieli zatrudnionych
    w jednostkach oświatowych prowadzonych
    przez Gminę Kobylnica na rok 2009,
  - nagrody jubileuszowej Wójta Gminy Kobylnica,
  - przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla
    Gminy Kobylnica”,
9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy 
  Kobylnica.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Zakończenie  XXVII– sesji Rady Gminy 
  Kobylnica.

Rada Gminy
uchwaliła

UCHWAŁA NR XXVIII/382/2008 
RADY GMINY KOBYLNICA
z dnia 24 listopada 2008r. 

w sprawie taryf opłat za dostawę 1m3 wody z urządzeń wodociągowych będących 
własnością Gminy Kobylnica oraz opłaty abonamentowej za wodomierz.

Na podstawie przedłożonej przez Zakład Usług Wodnych Spółka z o.o. w Słupsku kalkulacji 
zatwierdza  się taryfę opłat za:
  - dostawę 1 m3 wody w wysokości brutto: 2,41 zł/m³ (wraz z podatkiem VAT) jako taryfę opłat;
  - opłatę abonamentową za 1 wodomierz w rozliczeniu miesięcznym w wysokości brutto  
     2,50 zł/szt. ( wraz z  podatkiem VAT);
Taryfa obowiązuje na okres 1 roku od dnia 01.01.2009 roku do dnia 31.12.2009 roku.

UCHWAŁA NR XXVIII/383/2008 
RADY GMINY KOBYLNICA
z dnia 24 listopada 2008r.

w sprawie taryf opłat za odbiór 1m3 nieczystości płynnych wprowadzanych do urządzeń 
kanalizacyjnych będących własnością Gminy Kobylnica. 

  1. Na podstawie przedłożonej przez Zakład Instalacji Sanitarnych Ogrzewczych i Gazowych
      „VIRAX” w Kobylnicy kalkulacji zatwierdza  się taryfę opłat za:
     1) odbiór 1m3 nieczystości płynnych od właścicieli i użytkowników nieruchomości 
         podłączonych do komunalnej kanalizacji sanitarnej ciśnieniowej w miejscowościach:
         Kobylnica, Łosino, Widzino, Bolesławice, dla posiadaczy pomp będących własnością
         Gminy Kobylnica  w wysokości brutto:  3,60 zł/m³  ( wraz z podatkiem VAT) jako taryfa opłat, 
     2) odbiór 1m3 nieczystości płynnych od właścicieli i użytkowników nieruchomości 
         podłączonych do komunalnej kanalizacji sanitarnej ciśnieniowej w miejscowościach:
         Kobylnica, Łosino, Widzino, Bolesławice, dla posiadaczy pomp nie będących 
         własnością Gminy Kobylnica  w wysokości brutto:  2,97 zł/m³  ( wraz z podatkiem VAT) 
         jako  taryfa opłat,
     3) odbiór 1m3 nieczystości płynnych od  właścicieli i użytkowników nieruchomości 
         podłączonych do kanalizacji komunalnej i zbiorczej położonych na pozostałym terenie 
         gminy Kobylnica  w wysokości brutto:  2,60 zł (wraz z   podatkiem VAT ) jako taryfę opłat.
  2. Z chwilą podłączenia do nowobudowanej kanalizacji sanitarnej powstanie obowiązek 
      uiszczania opłat w wysokości określonej w  ust. 1.
  3. Taryfa obowiązuje na okres 1 roku od dnia 01.01.2009 roku do dnia 31.12.2009 roku.

UCHWAŁA Nr XXVIII/384/2008
RADY GMINY KOBYLNICA

z dnia 24 listopada 2008 roku.
w sprawie określenia minimalnych stawek czynszu za dzierżawę gruntów komunalnych

Rada Gminy Kobylnica ustala minimalne stawki czynszu za dzierżawę gruntów komunalnych, wg 
celów na jakie grunty zostają wydzierżawione:
  1. Grunty dzierżawione na cele rolne na terenie Gminy Kobylnica:
    a) Klasa gruntu IIIa, IIIb – 0,02 zł/m2 w stosunku rocznym
    b) Pozostałe klasy gruntu – 0,01 zł/m2 w stosunku rocznym
  2. Grunty dzierżawione na cele związane z prowadzeniem działalności gospodarczej:
    a) Na terenie miejscowości Kobylnica- 1,50 zł/m2 w stosunku rocznym
    b) Na terenie Gminy Kobylnica – 1,00 zł/m2 w stosunku rocznym
  3. Grunty zajęte pod garaże na terenie Gminy Kobylnica– 3,00 zł/m2 w stosunku miesięcznym,
    płatny z góry do 10 dnia każdego miesiąca
  4. Grunty zajęte pod elektrownie wiatrowe na terenie Gminy Kobylnica – 50,00 zł/m2 w stosunku 
    rocznym
  5. Grunty zajęte na cele ustawienia reklam, tablic informacyjnych, kierunkowych – 5,0 zł/m2 w
    stosunku miesięcznym
  6. Grunty zajęte na cele inne, nie wymienione wyżej– 1,00 zł/m2  w stosunku rocznym

Wyrazy szczerego współczucia
Państwu

Helenie i Ryszardowi Lipiejkom
z powodu śmierci Mamy – Teściowej

składają
Dyrektor i pracownicy

Gminnego Ośrodka Kultury w Kobylnicy
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24 listopada 2008 r. 
Porządek sesji:

Cześć I
  1.Otwarcie XXVIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie
  quorum. 
  2. Przyjęcie porządku obrad. 
  3. Przyjęcie protokołu Nr XXVII/2008 z sesji Rady
  Gminy z dnia 4 listopada 2008 roku. 
  4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o
  działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym.
  5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w
  okresie międzysesyjnym. 
  6. Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:
  - taryf opłat za dostawę 1m3 wody z urządzeń
    wodociągowych będących własnością Gminy
    Kobylnica oraz opłaty abonamentowej
    za wodomierz,
  - taryf opłaty za odbiór 1m3 nieczystości płynnych
    wprowadzanych do urządzeń kanalizacyjnych
    będących własnością Gminy Kobylnica,
  - określenia minimalnych stawek czynszu za
    dzierżawę gruntów komunalnych,
  - w sprawie udzielenia bonifikaty,
  - sposobu podziału środków na wspieranie
    doskonalenia zawodowego nauczycieli, (planu
    dofinansowania) ustalenia maksymalnej kwoty
    dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych
    przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia
    nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form
    kształcenia, na które dofinansowanie jest
    przyznawane w 2009 r.,
  - utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji
    uzdolnionych oraz uzyskujących wybitne osiągnięcia
    sportowe uczniów,
  - przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pod
    nazwą „Program przeciwdziałania rakowi szyjki
    macicy w Gminie Kobylnica na lata 2009-2014”,
  - przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Kobylnica
    z Organizacjami Pozarządowymi i Innymi
    Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku
    Publicznego na 2009 rok”.
Cześć II – wyjazdowa, godz. 11,30
Wizyta w Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów w
Bierkowie. Zapoznanie się z gospodarką odpadami 
- sortowanie, odzyskiwanie surowców wtórnych, 
unieszkodliwianie odpadów. 
  7. Zakończenie  XXVIII– sesji Rady Gminy Kobylnica

Rada Gminy
uchwaliła

Przebudowa ul. Grottgera
wspólnym projektem Słupska i Kobylnicy 

Prezydent Słupska Maciej Kobyliński zawarł z Wójtem Gminy Kobylnica Leszkiem Kulińskim 
porozumienie dotyczące wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego pn.: “Budowa ciągu ulic: 
Kolejowa w Kobylnicy; Grottgera w Słupsku”. Słupsk i Kobylnica razem przygotowały wniosek 
o przyznanie dotacji z budżetu państwa w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych 2008 – 2011”, stanowiącego pomoc rządu samorządom terytorialnym w rozwiązaniu 
trudnych problemów związanych z przebudową, budową lub remontami dróg lokalnych. Do 
podpisania porozumienia doszło 19 listopada br. w słupskim ratuszu. Przedmiotem projektu jest 
inwestycja drogowa polegająca między innymi na: - budowie skrzyżowania typu rondo (u zbiegu 
ulic Kolejowej i prof. Poznańskiego wraz z dojazdami); - przebudowie odcinka ul. Kolejowej (od 
skrzyżowania z ul. prof. Poznańskiego w kierunku przejazdu kolejowego); - budowie odcinka drogi, 
który łączy ulicę Kolejową w Kobylnicy z ulicą Grottgera w Słupsku; - przebudowie odcinka ulicy 
Grottgera w Słupsku. Całkowita wartość przedsięwzięcia szacowana jest na ok. 6 mln zł. Miasto 
i Gmina Kobylnica chcą przeznaczyć na inwestycje ze środków własnych ok. 3,3 mln zł. Jest to 
kolejny wspólny projekt obu gmin po kompleksowym Programie Gospodarki Wodno - Ściekowej 
w Rejonie Słupska. Zadanie stanowi etap I wspólnego projektu Gminy Kobylnica i Miasta Słupska 
pn.: „Budowa wiaduktu w ciągu ulicy Prof. Poznańskiego wraz z budową i przebudową sieci 
dróg na terenie miejscowości Kobylnica i miasta Słupska”. Planowana inwestycja powinna być 
zrealizowana do 30 listopada 2009 roku, a rozliczona do 31 grudnia przyszłego roku.

Marta Prezlata

Z ostatniej chwili
„ORLIK”

JUŻ GOTOWY
Zakończone zostały prace przy 
budowie kompleksu boisk w 
ramach programu „Orlik” 2012 
w Kwakowie. Uroczystego 
otwarcia obiektu dokonano 27 
listopada 2008 r. w obecności 
władz samorządowych i admini-
stracyjnych województwa po-
morskiego, powiatu słupskiego, 
miasta Słupska oraz licznych 
zaproszonych gości. Więcej na 
ten temat w następnym wydaniu 
Kuriera Sołeckiego.              TW
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Będą lampy
na Storczykowej

W grudniu rozpocznie się budowa oświetlenia 
drogowego na Osiedlu Kwiatowym w Kobylnicy. 
Tym razem pięć słupów z lampami stanie na ulicy 
Storczykowej. Jest to II etap budowy oświetlenia 
na tym osiedlu. Roboty oświetleniowe o wartości 
23 300 zł. wykona Zakład Elektroinstalacyjny 
„Eltom” ze Słupska.  Inf. własna

Rozpoczęte zostały prace na odcinku Łosino – Sierakowo, a dalej do Kończewa związane z 
rozbudową sieci kanalizacyjnej w ramach Programu Gospodarki Wodno Ściekowej w Rejonie 
Słupska. Prace wykonuje Firma „Eko–Wodrol” z Koszalina. Niebawem ścieki z tych miejscowości 
skierowane będą systemem kanalizacji tłocznej do istniejącej, wysokoefektywnej oczyszczalni 
ścieków w Słupsku.        TW

Kolejne mieszkanie w budynku komunalnym 
nr 16 w Płaszewie zostało w ramach I etapu 
gruntownie wyremontowane. Nowe mieszkanie 
o pow. 41,6 m2 składa się z przedsionka, pokoju 
mieszkalnego, kuchni z jadalnią, łazienki oraz 
spiżarki. W II etapie wyremontowany zostanie 
dach, a na poddaszu wybudowane zostanie 
mieszkanie o pow. 75 m2. Prace związane z II 
etapem rozpoczną się w przyszłym roku. TW

Rozstrzygnięte zostały przetargi na rozbudowę 
sieci wodociągowo kanalizacyjnej w Kobylnicy 
i Łosinie. W Kobylnicy prace przy budowie 
sieci prowadzone będą na działkach nr 
1182, 1055/13, 1055/15 przy ul. Dębowej. 
Budowana sieć wodociągowa wyniesie 526 m., 
a kanalizacji tłocznej 534 m. W Łosinie z kolei 
prace prowadzone będą na ul. Lipowej. Długość 
budowanej sieci wodociągowej wyniesie 227 
m., a kanalizacyjnej 472 m.   TW 

Co roku mówi się, że zima zaskoczyła drogowców. Raz przychodzi za wcześnie, kiedy jeszcze 
nie byli gotowi, to znów za późno, kiedy myśleli, że już mają ją z głowy. Zdecydowanie nie 
potrafimy wygrać walki z matką naturą i tak długo jak pada, tak długo warunki na drogach 
są beznadziejne. Główne drogi jeszcze jako tako wyglądają, ale wystarczy zjechać z trasy 
przelotowej i zaczyna się dramat. Jeśli nie można walki z zimą wygrać to można złagodzić 
jej skutki. 

ZIMA TUŻ, TUŻ…

Aby zabezpieczyć drogi przed skutkami 
nadchodzącej zimy przeprowadzany jest obecnie 
przegląd stanu dróg gminnych o nawierzchni 
gruntowej i bieżący ich remont.  Przejezdność 
dróg gminnych w czasie obfitych opadów śniegu 
i gołoledzi zapewnić ma Firma „Krężel”, która 
wygrała przetarg na ich zimowe utrzymanie. 
Rozwożony jest już piasek do posypywania 
chodników przy przystankach autobusowych i 
przejść dla pieszych Utrzymaniem przystanków 
autobusowych w naszej Gminie zajmuje się w 
ramach umowy z Gminą - Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Komunalnej w Słupsku. Natomiast 
zimowym utrzymaniem dróg krajowych zajmuje 

się Rejon Dróg Krajowych w Słupsku, ul. 
Sportowa 28, tel. 059 842 94 93, a powiatowych 
– Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku, ul 
Słoneczna 16 E, tel. 059 842 07 30. Inaczej 
jest w przypadku chodników. Obowiązek 
ich odśnieżania spoczywa na właścicielach 
znajdujących się przy nich posesji. Oni także 
muszą usuwać śnieżne nawisy na dachach i 
lodowe sople. Dotyczy to zarówno właścicieli 
kamienic, sklepów, domów jednorodzinnych, 
firm i instytucji. W razie nie wywiązania się z 
tego obowiązku strażnik gminny może nałożyć 
mandat w wysokości do 500 złotych.

Red.

Rozstrzygnięto
przetargi

Budują kanalizację

Wyremontowano kolejne 
mieszkanie
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Dwudziesta ósma w tej kadencji Sesja Rady Gminy Kobylnica miała inny niż zazwyczaj charakter. 
Na zwołaną 4 listopada uroczystą Sesję zaproszono sołtysów, kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych, kierowników referatów Urzędu Gminy oraz byłych radnych poprzednich kadencji. 
Wśród zaproszonych gości nie zabrakło także osób związanych od lat z Gminą Kobylnica, tworzących 
jej pozytywny wizerunek. Po przyjęciu uchwał dotyczących budżetu i spraw gospodarczych, Rada 
Gminy podjęła uchwałę o przyznaniu Wójtowi Leszkowi Kulińskiemu i Dyrektorowi Gminnego 
Ośrodka Kultury Zbigniewowi Podolakowi honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”. 
Podstawą nadania honorowego tytułu obu Panom są niekwestionowane zasługi i ich wkład w 
rozwój i promocję gminy. Odznaczonym zgotowano owacje, były też kwiaty i upominki. Red.

Uroczysta Sesja Rady Gminy Kobylnica

Wspierają osoby i rodziny pomagając 
im w odzyskaniu zdolności do fun-
kcjonowania w społeczeństwie. Udzielają 
informacji i wskazówki osobom, które 
nie potrafią samodzielnie uporać się 
z problemami. Doradzają osobom 
będącym w trudnej sytuacji życiowej 
w celu uzyskania wsparcia ze strony 
odpowiednich instytucji państwowych, 
samorządowych i organizacji poza-
rządowych. Inspirują działania samo-
pomocowe w zaspokajaniu niezbędnych 
potrzeb życiowych osób, rodzin, grup 
i środowisk społecznych. Udzielają 
osobom potrzebującym pełnej informacji 
o przysługujących im świadczeniach i 
dostępnych formach pomocy.

Dzień Pracownika Socjalnego obchodzony 
ustawowo 21 listopada jest wielkim świętem 
wszystkich pracowników służb społecznych, 
a w szczególności pracowników socjalnych. 
Dzień ten jest formą wyróżnienia pracowników 
służb społecznych, dostrzeżenia ich roli i 
znaczenia w służbie dla społeczeństwa. 
Od kilku lat pracownicy socjalni organizują 
w tym dniu doroczne spotkania. W tym 
roku organizatorem takiego spotkania był 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy. W 
gościńcu „Złoty Krąg” przy kawie, herbacie i 
ciastach spotkały się delegacje pracowników 
z Ośrodków Pomocy Społecznej Powiatu 
Słupskiego. Były upominki i podziękowania. 
Wójt Leszek Kuliński wręczając wiązankę 
kwiatów Kierowniczce OPS w Kobylnicy Annie 
Łabik powiedział: - dziękuję za Waszą trudną, 
odpowiedzialną i wymagającą zaangażowania 
pracę, za Waszą życzliwość, wrażliwość i 
czułość na sprawy ludzi. Życzę Państwu 
satysfakcji z pracy oraz ludzkiej wdzięczności, 
a także dużo zdrowia, pomyślności w życiu 
osobistym i realizacji wszelkich zamierzeń. Na 
co dzień OPS w Kobylnicy poza świadczeniami 
rodzinnymi udziela osobom świadczenia 
społeczne, obejmuje rodziny specjalistyczną 
pomocą opiekuńczą, przyznaje szereg różnych 
zasiłków gotówkowych oraz udziela pomocy 
w naturze osobom potrzebującym. Świadczy 
osobom chorym, samotnym i niezdolnym do 
samodzielnej egzystencji usługi opiekuńcze. 
Współorganizuje dożywianie dzieci w szkołach 
na terenie Gminy Kobylnica. 

TW

Dzień
Pracownika 
Socjalnego

Rada Gminy Kobylnica z wizytą na składowisku w Bierkowie
W Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów w Bierkowie 24 listopada gościli radni Gminy 
Kobylnica wraz z Wójtem Leszkiem Kulińskim, Skarbnikiem Gminy Izabelą Hubert oraz 
Sekretarzem Gminy Janem Plutowskim. Wizyta rozpoczęła się zwiedzaniem składowiska 
odpadów. Kierownik Zakładu Jacek Turski zapoznał wszystkich z poszczególnymi etapami 
sortowania odpadów. Pokazał też, w jaki sposób są one odzyskiwane i w jakiej formie trafiają 
do recyklingu.
Drugą część spotkania w sali audiowizualnej ł Prezes Zarządu PGK Andrzej Gazicki zaprosił 
gości do obejrzenia prezentacji multimedialnej ze szczegółowymi danymi dotyczącymi Zakładu 
Unieszkodliwiania Odpadów i jego działalności. Radnym przedstawiono technologię i funkcjonowanie 
sortowni odpadów zmieszanych, tworzyw sztucznych i szkła oraz perspektywy dalszego rozwoju 
składowiska w Bierkowie. Po prezentacji poruszono tematykę zbierania i składowania m.in. azbestu 
oraz sposobu na zmniejszenie objętości zbieranych opakowań plastikowych. Prezes Zarządu 
zaprezentował gościom podręczną zgniatarkę do butelek, którą następnie przekazał Wójtowi 
Gminy. Leszek Kuliński na zakończenie spotkania powiedział: „Jestem przekonany, że ten wyjazd 
studyjny zarówno mnie jak i radnym pokazał jak funkcjonuje składowisko. (…) Bardzo się cieszę, 
że mogłem w tym uczestniczyć, serdecznie dziękuję i życzę kolejnych sukcesów”.        Inf. własna
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Kiedyś jeden z moich adwersarzy, 
czytelników „Mojego miasta”, w którym 
onegdaj pisałem, zarzucił mi, że do imć 
prezydenta RP niewłaściwymi odezwałem 
się słowy. Na łamach gazety i bloogu 
swojego pokajałem się po sztubacku 
przepraszając pt. adwersarza, prezydenta 
i czytelników. Niniejszym przepraszam 
wszystkich tylko za to, że przepraszałem 
niepotrzebnie. Mimo mojego wielkiego szacunku dla narodowych symboli i godności 
wszelkich, nie potrafię darzyć szacunkiem ludzi, którzy tym szacunkiem innych darzyć 
nie potrafią. Ja nie potrafię może, jak każdy amerykański przedszkolak, stać z łapą na 
klapie podczas wciągania flagi i odgrywania patriotycznych melodyjek przed każdym 
meczem palanta. Palanta natomiast od dżentelmena potrafię swobodnie odróżnić. 
Dziś z pełną determinacją zaświadczyć mogę, że zarówno poseł Palikot jak i prezydent 
Wałęsa, słusznie domagają się specjalistycznych badań Pana Prezydenta RP., bo kto 
by chciał publicznie zaatakować i obrazić, jak lubi mawiać prezydent ”expressis verbis”, 
Pierwszą Damę Dziennikarstwa Polskiego – Monikę Olejnik. Według wielu świadków, 
pierwszy po Bogu zagroził tej popularnej dziennikarce mówiąc, że ją wykończy i umieści 
na swojej „krótkiej liście”. Użył też w stosunku do niej określenia, pseudonimu czy jak 
kto woli ksywy „Stokrotka”. Czyżby to miało sugerować współpracę z komunistyczną 
bezpieką? TVN zwróciła się do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji z prośbą o 
interwencję. Prezydent zadzwonił jednak do red. Olejnik z przeprosinami i kwiatki za 
nasze pieniądze przesłał. Pani Monika zmiękła! TVN zmiękł i skargę z Krajowej Rady 
wycofał! Najbardziej tragicznym wydaje sie jednak społeczne tło wydarzenia Otóż 
dowiedzieliśmy się wreszcie, że instytucja zwana potocznie cenzurą przeniosła sie 
z Mysiej na Krakowskie Przedmieście. Nazajutrz po zajściu, w ostatniej chwili przed 
emisją „Wiadomości” pan Andrzej Urbański, pokojowiec Prezydenta i Prezes TVP w 
jednym zablokował na polecenie Pałacu Prezydenckiego informację o samym zajściu 
i marniutkiej pozycji startowej Kaczyńskiego w wyborach prezydenckich. Kiedyś, 
Charles Walters, robiąc film „Please Don’t Eat The Daisies” powiedział nam wyraźnie 
„Proszę, nie jedzcie stokrotek”. Widać nikt Panie K. nie uprzedził Pana, ze stokrotki 
są niestrawne a Pan jest „taki gapa, że aż w pokrzywy wpadł”. Prosić i przepraszać 
wypada, To czarodziejskie są słowa, ale są jednak rzeczy, za które przeprosić się 
nie da. Tak jak morderca nie jest w stanie przeprosić swojej ofiary, tak już nie można 
cofnąć raz rzuconej inwektywy. Jeśli wbijesz hufnala w najpotężniejszy nawet dąb, to 
gdy go wyrwiesz ślad niezniszczalny zostanie. To prawda, że czas goi rany. Rzadko 
jednak goi blizny. W tym konkretnym przypadku prezydent powinien przepraszać nie 
Panią Monikę, ale swego braciszka - prezesa Jarosława meldując mu, że publicznie 
przyznał się do tego, że jest mściwym egoistą i ma swoją krótką - jak z resztą wszystko 
inne - listę wrogów do zniszczenia. Tej publicznej informacji nie mogą cofnąć i 
unieważnić żadne przeprosiny i jakieś banalne jedenaście różyczek. Informacja ta 
zabrzmiała bowiem, jak prezydenckie orędzie, jak credo, jak publiczna deklaracja, a 
wręcz manifestacja osobowości. Żal mi tylko, że na krótką kaczą listę nie załapię się 
ja, bo kudy Waszemu bajkopisarzowi do Moniki O., małpy w czerwonym i Prezydenta 
RP, któremu ktoś kiedyś przypomni jego prorocze słowa mówiąc – „spieprzaj dziadu”.

Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.pl 

Bajka
o stokrotce
i harcerzyku

Kronika policyjna
Wjechał w radiowóz

20 listopada wieczorem policjanci zatrzymali 
44-letniego mieszkańca Reblina, który 
będąc pod wpływem alkoholu spowodował 
kolizje. Uderzył w tył stojącego na poboczu 
radiowozu. Dwóch policjantów zostało lekko 
rannych. Jak ustalono radiowóz Fiat Palio 
w Reblinie zatrzymał się na poboczu drogi. 
Był oświetlony. Policjanci wykonywali swoje 
czynności. W pewnym momencie poczuli silne 
uderzenie w tył radiowozu. Okazało się, że 
we Fiata Palio uderzył Opel Kadet kierowany 
przez nietrzeźwego 44-latka. Alkotest u 
kierującego wskazał prawie 2 promile alkoholu 
w wydychanym powietrzu. Mężczyzna został 
zatrzymany. Jak oświadczył jechał do Wrzącej 
i nie wie w jaki sposób wjechał w radiowóz. 
Osadzono go w policyjnym areszcie. Grozi mu 
do 2 lat pozbawienia wolności. Poniesie również 
koszty naprawy radiowozu.

Wypadek

17 listopada po południu w Kobylnicy na ul. 
Głównej doszło do wypadku drogowego w 
wyniku, którego 1 osoba zmarła w szpitalu. Jak 
wstępnie ustalili policjanci kierujący autobusem 
Jelcz 51-letni mieszkaniec Słupska jadąc 
prawidłowo potrącił rowerzystę, który w miejscu 
nie wyznaczonym w obrębie oznakowanego 
przejścia dla pieszych wjechał wprost przed 
jadący autobus. Kierujący rowerem 71-
letni mężczyzna w stanie ciężkim został 
przewieziony do szpitala. Niestety w wyniku 
odniesionych obrażeń zmarł nie odzyskując 
przytomności. Policja ustala okoliczności i 
przyczyny wypadku.

Zatrzymano kolejnych nietrzeźwych 
kierowców 

Ponad 3 promile alkoholu miał w organizmie 
28 - letni mężczyzna jadący rowerem przez 
Poganice. Jadący skuterem w Kończewie 
wydmuchał ponad 1.5 promila alkoholu. 
Kolejnych nietrzeźwych policjanci zatrzymali w 
Luleminie i w Ustce. Pierwszy dzień po święcie 
zmarłych i już czterech nietrzeźwych kierujących 
na naszych drogach zatrzymali policjanci ze 
Słupska. Serię rozpoczął rowerzysta z Potęgowa. 
Zatrzymany przez dzielnicowych wydmuchał 
ponad 3 promile alkoholu. Inny rowerzysta, tym 
razem w Luleminie, jechał także na podwójnym 
gazie, miał ponad 2 promile w organizmie. U 
mężczyzny jadącego skuterem w Kończewie 
alkomat wykazał ponad 2,5 promila alkoholu. 
Listę nietrzeźwych zamknął mieszkaniec Ustki. 
Kierował swoim oplem kadetem mając dwa 
promile alkoholu w organizmie.
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Mieszkańcy Gminy czują się zagrożeni z 
powodu wałęsających się psów. Władze starają 
się rozwiązać ten istniejący od dawna problem. 
Kobylnicy nie ma schroniska dla zwierząt, 
nie istnieje też prowizoryczne przytulisko, do 
którego trafiałyby schwytane psy na krótki czas. 
Do tej pory w ramach porozumienia z miastem 
Gmina miała dostęp do miejskiego schroniska. 
Po otrzymaniu sygnału o wałęsających się 
psach, wzywani byli jego pracownicy. Psy były 
wyłapywane i trafiały do schroniska. Niestety 
Zarząd Miasta wycofał się z tego porozumienia. 
W celu rozwiązania problemu Gmina zawarła 
umowę z firmą z powiatu kościerskiego 

Bezpańskie psy dokuczają ludziom

Dzień Edukacji Narodowej niezwykle uroczyście obchodzony w każdej polskiej szkole jest tym szczególnym dniem, który stwarza sprzyjającą okoliczność 
do podziękowań nauczycielom za ich bezcenną codzienną pracę. Jest również okazją do wręczenia nagród. Z tej okazji w Urzędzie Gminy odbyło się 
uroczyste spotkanie, podczas którego Wójt Gminy Leszek Kuliński wręczył nagrody wyróżniającym się nauczycielom za szczególne osiągnięcia w pracy 

Nagrody dla nauczycieli

Od marca ubiegłego roku przy Gminnym 
Ośrodku Kultury w Kobylnicy działa z dużym 
powodzeniem modelarnia prowadzona przez 
doświadczonego instruktora, a zarazem 
wielkiego pasjonata modeli latających Pana 
Józefa Szymczychę. Aktualnie w pracowni 
wykańczany jest model samolotu „Wicherek 
25P” z silnikiem, sterowany radiem. Jego 
konstruktorem jest Piotrek Podolski. Jest 
to jego pierwsza tak poważna konstrukcja. 
Modele latające wykonują również Arkadiusz 
Gojżewski i Kacper Szymański. Na razie są 
to szkolne modele A1/2. Pan Józef konstruuje 
również „Wicherka”, ale dwa razy większego niż 
model Piotrka. Oba modele już niedługo będą 
testowane na boisku sportowym. Modelarnia 
czynna jest w poniedziałki i czwartki od 15,00 
do 17,30. Zapraszamy!   TW

posiadającą odpowiednie schronisko. Jednak 
limit przekazywanych do niego bezpańskich 
zwierząt z naszej Gminy jest ograniczony 
i nie wszystkie bezdomne zwierzaki mogą 
tam trafić. Wciąż otrzymujemy sygnały od 
mieszkańców o stwarzających potencjalne 
zagrożenie bezpańskich psach. Na szczęście 
do tej pory nikogo nie pogryzły, ale zawsze 
niebezpieczeństwo takie istnieje. Pewna liczba 
psów trafia do nas z pobliskiego Słupska, 
kiedy to bezmyślni właściciele pozbywają się 
swoich pupili wyrzucając ich bezpośrednio z 
samochodu. Pieski problem widzi też Straż 
Gminna, która nie posiada ani odpowiedniego 

sprzętu, ani pomieszczeń do czasowego 
zabezpieczenia i przetrzymywania wałęsających 
się psów. Nie posiada też uprawnień do ich 
wyłapywania. Kłopot związany z bezpańskimi 
psami wymaga pilnego rozwiązania. Naszym 
zdaniem problemem są jednak nie tylko 
bezpańskie psy, ale też te, które włóczą się 
po terenach wiejskich, choć mają właścicieli. 
Straż Gminna powinna wizytować wioski i 
w przypadku stwierdzenia nieprawidłowości 
karać właścicieli psów. Skoro apele składane 
za pośrednictwem sołtysów nie skutkują, może 
taka forma zadziała.

Red.

Konstruują modele samolotów

dydaktyczno-wychowawczej podejmowanej na 
rzecz uczniów, szkoły i środowiska. Nagrodzeni 
nauczyciele to:
Bożena Łazorczyk – Zespół Szkół Samorzą-
dowych w Kobylnicy,
Lidia Janikiewicz – Szkoła Podstawowa w 
Kończewie,
Jolanta Majerowska – Szkoła Podstawowa w 
Słonowicach,
Halina Brzozowska – Szkoła Podstawowa w 
Kwakowie,
Ryszard Hendryk – Zespół Szkół Samorzą-
dowych w Sycewicach.
Spotkanie odbyło się w miłej atmosferze, było 
okazją do rozmów i wymiany doświadczeń. 
Przy kawie i ciastku dyskutowano o radościach 
i troskach współczesnej oświaty.

Iga Bekiesza
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Słupska obwodnica

Silne wiatry, ulewne deszcze, a potem obfite 
opady śniegu i znów roztopy utrudniają 
drogowcom prace związane z budową 
obwodnicy słupskiej. Słupszczanie oraz 
mieszkańcy miejscowości, przez które 
przebiega obwodnica z uwagą śledzą postęp 
prowadzonych prac. Długo oczekiwana 
obwodnica w efekcie ma wyeliminować 
przejazd TIR-ów przez miasto.
Przez lata trwała dyskusja nad tym, czy 
obwodnica ma przebiegać północną, czy też 
południową stroną miasta. Po wielu spotkaniach 
ustalono, że trasa ominie Słupsk od południa- 
Dla mnie to szczęśliwy moment – oznajmił 
Franciszek Rogowicz, dyrektor Gdańskiego 
Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad. - Nad obwodnicą Słupska pracujemy 
od dziewięciu lat. Musieliśmy pokonać bardzo 
dużo problemów, poczynając od tego, że jedni 
chcieli poprowadzić ją od południa, drudzy 
od północy miasta. Wiele kłopotów sprawiały 
kwestie związane z ochroną środowiska. 
Lecz to nie drogowcy przedłużali rozpoczęcie 
budowy, ale procedury – zapewniał dyrektor. 
- Te skomplikowane procedury powodują, że 
przygotowania do inwestycji trwają wielokrotnie 
dłużej, niż sama budowa. Będąca częścią 
planowanej drogi ekspresowej S6 Szczecin-
Gdańsk obwodnica będzie liczyła 16,3 km 
długości. Będzie przebiegać między innymi 
przez Reblinko, Widzino, wKobylnicę, Głobino 
i Redzikowo – w tych miejscowościach 
powstaną węzły komunikacyjne, mające na celu 
zapewnienie bezkolizyjnego skrzyżowania z 
ważniejszymi drogami. Obwodnica będzie miała 
status drogi ekspresowej. Oprócz samej jezdni 
zbudowane zostaną również drogi serwisowe, 
wiadukty, przejścia dla zwierząt oraz most 
nad Słupią. Trasa odciąży centrum Słupska z 
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Słupska obwodnica

ruchu tranzytowego i jednocześnie uatrakcyjni 
gospodarczo tereny do niej przylegające. 
Jej całkowity koszt wyniesie około 370 
milionów złotych. 10 września 2008 r. podczas 
uroczystego otwarcia budowy wojewoda Roman 
Zaborowski i wicemarszałek województwa 
pomorskiego Mieczysław Struk jak przystało 
na XXI wiek zasiedli za sterami spychaczy i 
rozgarnęli hałdę ziemi. W rzeczywistości budowa 
obwodnicy ruszyła miesiąc wcześniej. Najpierw 
przeprowadzono na całej trasie przyszłej 
obwodnicy archeologiczne ratownicze badania 
wykopaliskowe. Przeszukano też teren budowy 
na obecność niewypałów i niewybuchów. 
Znaleziono pięć pocisków artyleryjskich i jeden 
moździerzowy, o średnicy 80 mm. Niewybuchy 
odkopano w Lasku Południowym, w okolicy 
Krępy. Pociski pochodzą z okresu II wojny 
światowej. Znaleziskiem zajęli się saperzy z 
Lęborka. Pracami nad obwodnicą zajęło się 
konsorcjum bardzo uznanych firm Strabag i 
Wakoz, które z zadaniem  radzą sobie bez 
większych problemów. Budowa ma potrwać dwa 
lata. We wrześniu 2010 roku obwodnicą pojadą 
pierwsze pojazdy. Wykonawca inwestycji Paweł 
Antonik, szef konsorcjum firm Strabag i Wakoz, 
zapewnia, że to nie jest trudna budowa. Obawia 
się jedynie podwyżek cen materiałów, głównie 
asfaltu, które mogłyby opóźnić prace. Aktualnie 
wykonywane są roboty związane z wytyczaniem 
trasy i punktów wysokościowych dla dróg 
bocznych, zdejmowana jest warstwa humusu, 
prowadzone są roboty ziemne. Zaawansowane 
są również prace mostowe w obrębie węzła 
Reblinko, Kobylnicy, Redzikowo i nad Słupią. 
Prowadzona jest również przebudowa sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej.

Tomasz Włodkowski 
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Przez dwa dni 22 i 23 listopada rywalizowali 
ze sobą sportowcy amatorzy uprawiający 
piłkę siatkową i tenis stołowy podczas XVI już 
turnieju o puchar Wójta Leszka Kulińskiego, 
zorganizowany przez Ministerstwo Sportu i 
Turystyki w Warszawie, Okręgowe Zrzeszenie 
Ludowe Zespoły Sportowe w Słupsku, Wójt 
Gminy Kobylnica oraz Gminny Ośrodek 
Kultury w Kobylnicy.
Tegoroczny turniej zgromadził na starcie 11 
zespołów i potwierdził fakt, że oprócz piłki nożnej 

Turniej w Tenisie Stołowym
i Piłce Siatkowej o puchar Wójta Gminy Kobylnica

tenis stołowy i piłka siatkowa są dyscyplinami 
bardzo popularnymi. Zgodnie z regulaminem 
zawodów w drużynie tenisistów, liczącej trzech 
zawodników, powinna występować, co najmniej 
jedna zawodniczka, a z kolei w każdej drużynie 
siatkarskiej musi występować dwóch zawodników 
ze składu tenisistów oraz co najmniej jedna 
kobieta, która powinna uczestniczyć cały czas w 
grze. Zdecydowana większość spotkań należała 

pierwsze miejsce i 19 
punktów zdobyła drużyna 
Urzędu Miejskiego w 
Słupsku. Drugie miejsce i 
17 punktów zdobyła Gmina 
Kępice, trzecie miejsce 
i 15 punktów przypadło 
drużynie „NONAME” 
Słupsk, na czwartym 
miejscu z 12 punktami 
uplasowała się drużyna 
nauczycieli z II L.O., a na 
piątym drużyna „Mechanik” 
Słupsk z 10 punktami. Trzy 

do zaciętych i rozgrywana była na zupełnie 
przyzwoitym poziomie. Po pierwszym dniu 
rozgrywek tenisa stołowego czołówkę turnieju 
tworzyli: Urząd Miejski w Słupsku, ,,NONAME” 
Słupsk, II L.O (nauczyciele), Gmina Kępice, 
Gimnazjum Nr2 i ZUS Słupsk. W drugim 
dniu zawodów w rozgrywkach piłki siatkowej 
prowadziła Gmina Kępice wyprzedzając Urząd 
Miejski w Słupsku, ,,Młódź” Słupsk, Mechanik 
Słupsk, ,,NONAME” Słupsk i II L.O – uczniowie. 
W klasyfikacji końcowej po dwóch konkurencjach 

najlepsze zespoły w turnieju tenisa stołowego, 
turnieju piłki siatkowej oraz łącznej klasyfikacji 
otrzymały puchary, nagrody rzeczowe zaś 
wszyscy zawodnicy trzech najlepszych drużyn 
w klasyfikacji łącznej. Poczęstunek i napoje 
chłodzące wydano dla wszystkich zawodników 
uczestniczących w turnieju. Wyróżnienia 
indywidualne: Zbigniew Świętochowski 
(najlepszy tenisista- Urząd Miejski w Słupsku), 
Jan Steć (najstarszy zawodnik turnieju -,,Młódź” 
Słupsk), Aneta Rybak (najwszechstronniejsza 
zawodniczka turnieju – Urząd Miejski w 
Słupsku); Michał Serafin –najlepszy zawodnik 
turnieju piłki siatkowej – Urząd Miejski w 
Słupsku. Zawody w piłce siatkowej sprawnie 
sędziowali sędziowie Polskiego Związku Piłki 
Siatkowej: Ryszard Rutkowski, Władysław 
Dykty, Tomasz Rybak, Piotr Nosal. Zawody w 
tenisie stołowym sędziował: Andrzej Wojtaszek. 
Skład zwycięskiej drużyny Urzędu Miejskiego 
w Słupsku: Aneta Rybak, Mirosław Gintrowicz, 
Świętochowski Zbigniew, Serafin Krzysztof, 
Serafin Michał, Leszczuk Natalia, Palacz 
Marcin, Leszczuk Bogdan. Organizatorzy 
serdecznie dziękują pracownikom z Gminnego 

Zespołu Administracyjno 
– Gospodarczego – Szkół 
za sprawną obsługę oraz 
Dyrektorowi Witoldowi Stechowi 
za udostępnienie hali sportowej 
w Kobylnicy.

TW
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MUKS Praga Warszawa wśród dziewcząt i MOSP Jagiellonia Białystok wśród chłopców to 
najlepsze drużyny XIII Pucharu TP w Piłce Nożnej dla Dzieci im. Marka Wielgusa. 
W rozegranych na Stadionie Miejskim w Bydgoszczy przy sztucznym oświetleniu meczach 
finałowych po raz pierwszy w historii wzięło udział ponad 300 dzieci z całej Polski. Tegoroczny Wielki 
Finał XIII Pucharu TP przeszedł do historii jako największy pod względem uczestników. O tytuł 
Mistrza Polski Jedenastolatków i Nagrodę Główną – wyjazd na mecz eliminacyjny Reprezentacji 
Polski do MŚ 2010 Słowacja- Polska w Bratysławie walczyły drużyny dziewcząt i chłopców z całej 
Polski. Podczas trzech dni rozegranych zostało w sumie ponad 70 meczy, które wyłoniły najlepsze 
dziecięce drużyny jedenastolatków. Województwo Pomorskie reprezentowała drużyna dziewcząt z 
UKS „Sparta” Sycewice. Naszym dziewczętom pod wodzą Ryszarda Hendryka niestety nie udało 
się po grach eliminacyjnych zakwalifikować do finałowej ósemki. Zajęły ostatecznie 12 miejsce, co 
i tak jest olbrzymim sukcesem. Drużyna w składzie: Marta Dybowska, Barbara Czerwonka, Julia 
Hendryk. Dominika Kamykowska, Dagmara Panek, Żaneta Przygócka, Daria Samsel, Agnieszka 
Zdyb, Joanna Głębocka. Oliwia Lotek i Joanna Żywicka wróciła do domu pełna wrażeń. Dziewczęta 
miały okazję zwiedzić Bydgoszcz z jej zabytkami, jurajski park w Solcu Kujawskim, obejrzeć występy 
zespołu muzycznego „Welwet”, ale co najważniejsze spotkać się z samym Leo Benhakerem.  TW

19 października w Bydgoszczy odbyły się 
eliminacje Regionu Pomorskiego do Pucharu 
Polski Juniorek i Juniorów Młodszych w Judo. W 
zawodach wzięły udział dwie zawodniczki z UKS 
„Orzeł” Kończewo Ewa Janikiewicz i Monika 
Sikora, obie w tej samej kategorii wagowej 
do 36 kg. Dużą niespodziankę zrobiła Ewa 
Janikiewicz zajmując II miejsce. Monika Sikora 
tym razem była IV. Nadmienić należy, że jest 
to największy sukces jak do tej pory osiągnięty 
przez zawodniczkę „Orła”. Ewa zakwalifikowała 
się do Pucharu Polski, który odbędzie się 15-
16 listopada w Jezierzycach. W tym samym 
czasie odbył się II Olsztyński Turniej Młodzików 
i Młodziczek oraz IV Turniej Dzieci – Olsztyn 
19.10.2008 r. UKS „Orzeł” Kończewo świetnie 
reprezentowali zdobywając w sumie 8 medali: 
Agnieszka Przyborek, I miejsce w wadze 48 kg 
- złoty medal, Paweł Kur, II miejsce w wadze 
55 kg - srebrny medal, Norbert Katschke, III 
miejsce w wadze 43 kg - brązowy medal, Kamil 
Pieknik, III miejsce w wadze 33 kg - brązowy 
medal, Natalia Okońska, III miejsce w wadze 
+48 kg - brązowy medal, Paweł Janikiewicz, II 
miejsce w wadze 28 kg - srebrny medal, Kamil 
Osowski, III miejsce w wadze 37 kg - brązowy 
medal, Adam Osowski, III miejsce w wadze 25 kg 
- brązowy medal, Patrycja Osowska, IV miejsce 
w wadze +48 kg. W turnieju uczestniczyło 
ok. 200 zawodników i zawodniczek m.in. Z 
Warszawy, Olsztyna, Szczecina, Elbląga, 
Szczytna, Braniewa, Słupska, Ostródy i z 
innych miejscowości. Kolejne zawody miały 
miejsce 8 listopada w Gdańsku gdzie odbył 
się XVIII Turniej im. Antoniego Reitera w 
Judo. Startowało ponad 100 zawodników i 
zawodniczek. Reprezentanci „Orła” Kończewo 
i tym razem zajęli czołowe miejsca. W grupie 
dzieci ur. 1995-1996r. Agnieszka Przyborek w 
wadze do 50 kg - VII miejsce, Natalia Okońska 
w wadze +56 kg - III miejsce i brązowy medal, 
Ewa Janikiewicz w wadze do 39 kg - III miejsce i 
brązowy medal, Paweł Kur w wadze do 55 kg - II 
miejsce i srebrny medal, Patryk Roszak w wadze 
do 50 kg - V miejsce. W grupie 1997r. i młodsi 
Norbert Katschke w wadze do 43 kg - III miejsce 
i brązowy medal, Paweł Janikiewicz w wadze 
do 30 kg - V miejsce, Kamil Osowski w wadze 
do36 kg - IX miejsce, Konrad Kwaśniewski w 
wadze do 43 kg - IX miejsce. Gratulujemy!

64 zawodników i zawodniczek wystartowało 
w zorganizowanym przez Uczniowski Klub 
Sportowy „Olimpijczyk” w Kwakowie w 
dziewiątym już Turnieju Tenisa Stołowego 
o Puchar Wójta Gminy Kobylnica z okazji 
Święta Niepodległości. Chcemy dziś czynnym 
udziałem w sporcie uczcić ważne wydarzenia 
tamtych dni, kiedy to po latach niewoli nasza 
Ojczyzna odzyskała upragnioną niepodległość 

DZIEŃ NIEPODLEGŁOŚCI Z TENISEM STOŁOWYM

UDANE STARTY „ORŁA” KOŃCZEWOWIELKI FINAŁ

– powiedział wójt Leszek Kuliński otwierając 
turniej. Miłośnicy tenisa stołowego rozpoczęli 
turniej indywidualny w trzech kategoriach: 
szkoła podstawowa, gimnazjum oraz open. 
Wszyscy otrzymali dyplomy, a zwycięzcy 
poszczególnych kategorii zostali uhonorowani 
dyplomami oraz nagrodami rzeczowymi. 
Najlepsze trójki w kategoriach: SP dziewczęta - 
Przyborek Natalia - Kwakowo, Leśkiewicz Jolanta 
- Kwakowo, Szatrawska Justyna - Widzino;  
SP chłopcy - Szatrawski Grzegorz - Widzino, 
Ślusarz Tomasz - Kwakowo, Szatrawski 
Arkadiusz – Widzino; Gimnazjum dziewczęta 
- Czarnecka Natalia - Płaszewo, Gąbarczyk 
Kamila - Lubuń, Szarycz Patrycja - Kczewo; 
Gimnazjum chłopcy - Zawada Daniel - Lubuń, 
Wronka Dominik - Kwakowo, Szarycz Kamil 
- Kczewo; Open kobiety - Wierzbicka Anna 
- Płaszewo, Choma Magdalena - Łosino, 
Wąsowicz Magdalena - Widzino; Open 
mężczyźni - Gintrowicz Mirosław - Słupsk, 
Morawski Jan - Reblino, Kowalski Jerzy – 
Sycewice 

TW
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Trocie i łososie
tylko ze sklepu!

Od 1 października do 31 grudnia obowiązuje 
całkowity zakaz połowu troci wędrownej i łososia 
atlantyckiego. Policjanci w tym zakresie wzorem 
lat ubiegłych, współpracują z funkcjonariuszami 
Straży Rybackiej, Straży Granicznej, Żandarmerii 
Wojskowej, Strażnikami Miejskimi i Gminnymi. 
Patrole policji, mają odstraszyć potencjalnych 
kłusowników i wpłynąć na ograniczenie 
przypadków nielegalnego połowu tych ryb. 
W okresie ochronnym, a zwłaszcza przed 
zbliżającymi się świętami kłusownicy nasilają 
swoją działalność. Złowione ryby często usiłują 
sprzedać przygodnym osobom. I tu należy być 
czujnym! W takich przypadkach, kupujący ryby 
złowione w okresie ochronnym, może ponieść 
dotkliwe konsekwencje finansowe i karne nawet 
do 5 lat pozbawienia wolności. 
Pamiętajmy, że w okresie ochronnym – tarła 
każda nielegalnie złowiona troć lub łosoś 
może wpłynąć na zmniejszenie w przyszłości 
populacji tych ryb. Zróbmy wszystko, aby nasze 
dzieci cieszyły się widokiem tych pięknych ryb 
w naszych wodach.

Red.

Na jednej z prywatnych działek w okolicy Kończewa powstało na skutek prowadzonego wykopu pod 
budowę stawu rybnego sporych rozmiarów jezioro. Jak się dowiedzieliśmy przyszły staw budowany 
jest bez zgody Wydziału Architektury Starostwa Powiatowego w Słupsku. W tej chwili oczekiwane 
jest wszczęcie postępowania przez Starostę Słupskiego i Inspektora Nadzoru Budowlanego w 
Powiecie Słupskim, którzy zadecydują o dalszych losach tej inwestycji.  Red.

Od 1 października zostało zarejestrowane w Gminie przedszkole „Pluszowy Zakątek”. Na razie 
zajęcia prowadzone są z jedną grupą liczącą jedenaścioro dzieci w wieku od trzech do pięciu. 
Docelowo będą tu trzy grupy. Dzieci uczą się według programu ABC XXI wieku. Uczą się też 
podczas zabawy języka angielskiego i rytmiki. Korzystają z pracowni komputerowej, biorą udział 
w warsztatach teatralno – muzycznych prowadzonych przez aktorkę słupskiego teatru. Dzieci 
mają doskonałe jedzenie przygotowane w barze „Koziołek Matołek”. Od stycznia Gmina Kobylnica 
będzie dotować pobyt dzieci w przedszkolu. Kierownictwo placówki chce nawiązać współpracę ze 
słupskimi Joanitami, dzięki której dzieci poznałyby podstawowe zasady ratownictwa medycznego. 
Rodzice, których dzieci nie uczęszczają do przedszkola mogą tu zostawiać dzieci na kilka godzin. 
Opłata za pobyt wyniosłaby 10 zł. za godzinę.     TW 

NIELEGALNY STAW

Pluszowy Zakątek
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Rada sołecka Reblina przygotowała 26 października miłą imprezę dla byłych i obecnych 
mieszkańców seniorów Reblina. Przy muzyce w wykonaniu Mariusza Startka i poczęstunku 
przygotowanym z funduszy sołeckich i przy pomocy sponsorów, to jest Firmy „Forum” A.Lipiński i 
Z.Żelejko z Sycewic oraz Bar „Smrek” – Wiesław Liszko z Reblinka, seniorzy bawili się do późnych 
godzin wieczornych. Odżyły dawne wspomnienia, przyjaźnie i sympatie. Bawiono się wyśmienicie. 
Dzieci z Reblina swoim seniorom przygotowały część artystyczną oraz drobne upominki.       K.B.

We wtorek 14 października o godz. 11.00 w 
Szkole Podstawowej im. Jana Kochanowskiego 
miało miejsce uroczyste wydarzenie. W pięknie 
przystrojonej sali gimnastycznej naszej szkoły 
odbyło się z okazji Dnia Edukacji Narodowej 
spotkanie wszystkich uczniów, nauczycieli, 
pracowników administracji oraz nauczycieli i 
pracowników będących na emeryturach. Po 
powitaniu wszystkich obecnych przez panią 
dyrektor Helenę Budlewska rozpoczęła się 
część artystyczna, w której uczniowie klasy IV 
przedstawili jesienną inscenizację przygotowaną 
przez panią Różę Skrzypską. Z kolei Agnieszka 
z Pawłem przeczytali horoskopy kwiatowe 
przypisane poszczególnym nauczycielom i 

Wolontariusze Szkolnego Klubu Wolontariatu 
„Promyk” z Zespołu Szkół Samorządowych 
w Sycewicach uczestniczyli 30 października 
w Festiwalu Kulinarii i Wolontariatu, który 
odbył się w Gościńcu „Słupski Młyn”. Otwarcia 
uroczystości dokonał Wiceprezydent Słupska 
Ryszard Kwiatkowski. Festiwal był imprezą 
kończącą projekt „Gotowanie w praktyce”, 
realizowany przez Centrum Wolontariatu 
w Słupsku razem z niepełnosprawnymi 
mieszkańcami Domu Pomocy Społecznej 
w Machowinku. Wolontariusze z Sycewic 
przygotowali na tą okoliczność stoisko z 
potrawami typowymi dla kuchni wiejskiej, 
serwując smalec domowy z kiszonym 
ogórkiem, drożdżową babkę, piernik z jabłkami, 
drożdżowe bułeczki, różne domowe ciasta oraz 
sałatki jarzynowe. Przepisy na te smakołyki 
zostały zamieszczone w specjalnie wydanej 
przez nich książeczce kulinarnej. Stoisko 
cieszyło się dużym zainteresowaniem. Jednak 
rewelacją festiwalu okazały się przygotowane 
przez gospodynie zrzeszone w Kaszubskim 
Stowarzyszeniu Agroturystycznym „Kościerska 
Chata” placuszki chlebowe zwane ruchankami. 
Degustowaliśmy potrawy przyrządzone 
przez innych wolontariuszy, ale nie były tak 
smaczne, jak nasze. W czasie trwania festiwalu 
poznaliśmy wielu nowych wolontariuszy, 
z którymi zamierzamy współpracować. W 
miłej atmosferze wymienialiśmy również 
swoje doświadczenia w pracy społecznej 
– mówi Marzena Pietruk opiekun sycewickich 
wolontariuszy. Festiwal zakończył się występem 
zespołu Blue Night, który przygotował konkursy 
z nagrodami. Licznie zgromadzeni goście długo 
tańczyli przy muzyce zespołu.        Inf. własna 

FESTIWAL
KULINARII

I WOLONTARIATU

CZCIJ BELFRA SWEGO
pracownikom szkoły. Czytanie horoskopów 
przeplatane były tańcami. Uczniowie z 
klas I – VI tańczyli sambę, cza-czę, walca 
angielskiego i poleczkę. Jednak najbardziej 
podobał się wszystkim występ Natalii i 
Patrycji, które przedstawiły szkołę w krzywym 
zwierciadle przypisując nauczycielom i salom, 
w których prowadzą naukę humorystyczne 
nazwy. Wszystkim pracownikom zostały 
wręczone róże wykonane przez uczniów, a 
pani dyrektor odczytała lis z życzeniami od 
Wójta Gminy Kobylnica. Apel był bardzo miłym 
przeżyciem. Ten dzień jest wspaniałą okazją 
do podziękowania nauczycielom za ich trud i 
pracę.  Natalia Okońska kl.VI

SPOTKANIE PO LATACH
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11 listopada uroczyście obchodziliśmy w Szkole Podstawowej im. Jana 
Kochanowskiego w Kończewie 90 rocznicę odzyskania niepodległości. W tym 
celu przygotowaliśmy uroczysty apel, aby uczcić to narodowe święto i utrwalić w 
pamięci ważne dla Polski wydarzenia historyczne. W wyniku rozbiorów dokonanych 
przez Austrię, Prusy i Rosję na 123 lata Polskę wymazano z mapy świata, ale nie 
z serc naszych rodaków. Wybitni Polacy rozsławili imię Polski i głosili światu, że 
jest i nie umarła. Z wielką uwagą uczniowie naszej szkoły wysłuchali wierszy i 
pieśni patriotycznych. Wspólnie odśpiewaliśmy „Rotę” i przypomnieliśmy wiersz 
Władysława Bełzy „Kto ty jesteś?”

Uczniowie klasy V

11 i 12 października uczniowie klasy drugiej ze Szkoły Podstawowej im. Jana 
Kochanowskiego w Kończewie pod opieką swojej wychowawczyni zainicjowali 
akcję promującą zdrowy styl życia. W czasach, gdy wiele mówi się o szkodliwości 
jedzenia chipsów, słodyczy, otyłości wśród dzieci i młodzieży takie akcje są 
bardzo potrzebne. Uczniowie na każdej przerwie częstowali koleżanki i kolegów 
kolorowymi zestawami warzyw i owoców pięknie ułożonych na miseczkach z liści 
kapusty. Warzywno – owocowe smakołyki cieszyły się ogromnym powodzeniem. 
Planowane są następne tego typu akcje.

Izabela Kozłowska 

Naturalne walory przyrodnicze zaprezentowali uczniowie oddziału 
przedszkolnego i klas I – III ze Szkoły Podstawowej im. Jana 
Kochanowskiego w Kończewie komponując i układając jesienne bukiety. 
Dzieci wykorzystały wcześniej zebrane i ususzone rośliny, kwiaty, gałązki, 
a całość ozdobiły pięknymi kolorowymi liśćmi. W tym roku każda klasa 
ułożyła swój jesienny kosz, który został wyeksponowany na holu szkolnym. 
Piękno darów jesiennych mogli podziwiać rodzice, uczniowie oraz 
zaproszeni na akademię z okazji Dnia Edukacji Narodowej nauczyciele 
i pracownicy szkoły. Komisja złożona z przedstawicieli Samorządu 
Uczniowskiego oceniła pozytywnie wszystkie prace i postanowiła nie 
wyłaniać zwycięzców. Dzięki takim konkursom uczniowie uczą się 
wrażliwości na piękno przyrody, wykorzystania jej elementów do dekoracji, 
poczucia estetyki, wyobraźni i pomysłowości.

 Krystyna Brzozowska   

Nauczyciele klas młodszych i świetlicy Szkoły Podstawowej 
w Kończewie wspólnie z Samorządem Uczniowskim 
przygotowali 27 października apel pod nazwą „Bezpieczna 
droga do i ze szkoły”. Dzieci z klasy III i IV przygotowały 
wiersze i piosenki o tematyce z zasad ruchu drogowego. 
Następnie przedstawiciele policji - Robert Czerwiński i 
straży gminnej – Katarzyna Staniszewska przeprowadzili 
z dziećmi pogadankę mającą na celu utrwalenie 
podstawowych zasad bezpieczeństwa pieszego 
na drodze. Pogadanka była przeplatana zabawami 
ruchowymi i zagadkami związanymi tematycznie z w/w 
zagadnieniami. Uczniowie otrzymali w prezencie opaski 
odblaskowe na rękę. Zobowiązali się, że będą je nosić, 
aby być dobrze widocznymi na drodze. Mamy nadzieję, 
że rady i wskazówki przekazane uczniom będą przez nich 
stosowane w życiu codziennym.

Inf. własna

AKCJA
„NA 

ZDROWIE”

JESIENNE BUKIETY

Lekcja patriotyzmu

„Bezpieczna droga do i ze szkoły”
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KULINARIANasza witryna
poleca dobre książki

HUM☺R.........................................

To zajmie Ci tylko 30 minut
Bywają dni, gdy masz tylko pół godziny na 
przygotowanie pożywnego posiłku. Czy to się 
da zrobić? Jasne, że się da! O, kuchnia!
 
Zapiekane polędwiczki
2 polędwiczki wieprzowe po ok. 20 dag
12 średnich ziemniaków
6 marchewek
2 kostki rosołowe
2 łyżki masła
2 płaskie łyżki mąki
1 szklanka śmietanki łaciata 18%
olej do smażenia

Obrane ziemniaki i marchew gotuj 10 min w 
osolonej wodzie. W tym czasie na silnym ogniu 
obsmaż na oleju oprószane solą i pieprzem 
mięso ze wszystkich stron. Z masła i mąki 
zrób zasmażkę. Stale mieszając powoli dodaj 
śmietankę i tyle gorącej wody, aby powstał 
sos. Dodaj kostki rosołowe i mieszaj, aż się 
rozpuszczą. Odcedzone ziemniaki ułóż wzdłuż 
jednego boku naczynia żaroodpornego. 
Obok ułóż pokrojone w plastry polędwiczki, a 
następnie pokrojone marchewki. Zalej wszystko 
sosem i wstaw do rozgrzanego do 200 stopni 
piekarnika. Zapiekaj do 20 minut. Przed 
podaniem posyp grubo zmielonym czarnym 
pieprzem.

Smacznego! H.Ś.

Niemcy, żeniąc się z cudzoziemkami, najczęściej wybierają Polki. Niemki na męża cudzoziemca 
najchętniej wybierają Turków. Preferencje te utrzymują się od 2006 roku - poinformował Federalny 
Urząd Statystyczny. W 2007 roku z Polkami ożeniło się 4,2 tys. Niemców. W tym samym czasie 
3,8 tys. Niemek wydało się za Turków. Po Polkach na liście preferowanych przez Niemców 
cudzoziemek znajdują się Turczynki (1,9 tys. małżeństw w zeszłym roku), Rosjanki (1,7 tys.) i 
Tajki (1,5 tys.) Niemki chętnie wychodzą za mąż za Włochów (1,7 tys. małżeństw w zeszłym roku) 
i Amerykanów (1,2 tys.).

Inf. własna

Ciekawostki ze świata

Miłość to kawior i weselny tort,
to truskawki ze śmietaną.
Miłość to szampan.

Przyjaźń to świeży chleb z pachnącym
Masłem i wiejskim serem oraz dzbanek herbaty 
dla dwojga. 
Oczywiście najlepiej byłoby przejść przez
życie, łącząc jedno z drugim.

Jednak przyjaźń jest łatwiej strawna.
(Pam Brown)

Zapraszamy wszystkich piszących, nieko-
niecznie konkursowo i wybitnie. Mogą to 
być zapiski, przemyślenia, aforyzmy. Temat 
na długie jesienne wybory to „czucia”. 
Zapraszamy!

Redakcja  

Kącik
poetycki

„Milczek” Magdaleny Witkiewicz to perypetie 30 – letniej Mileny, które dostarczają nam wzruszeń 
i dużo śmiechu. Dowiemy się, czy miłość sama nas znajdzie? Debiut Magdaleny Witkiewicz to 
świetne czytadło na pochmurny dzień.     Polecam - Hajka -

Zimą nic tak nie poprawia samopoczucia i nie rozgrzewa, jak kubek gorącej, pachnącej herbaty.
Herbata dla niej
Zaparz mocną, czarną herbatę np. Dilmah Earl Grey – 2 torebki herbaty w 220 ml wrzątku. 
Po minucie parzenia zamieszaj napar, a po 5 minutach przelej 150 ml świeżego naparu do 
żaroodpornej szklanki lub stylowej filiżanki. Dodaj 20 ml soku amaretto i 40 ml soku jabłkowego. 
Wszystko dokładnie zamieszaj, na krawędzi szklanki zawieś ozdobę na przykład cząstkę jabłka i 
podaj swojej ukochanej. 
Herbata dla niego
Przygotuj kostki lodu. Wypełnij nimi do 1/3 wysokości 2 eleganckie kielichy lub pucharki. Zaparz 
w czajniczku 2 torebki zielonej herbaty jaśminowej 220 ml wrzątku. Po 1 minucie zamieszaj a po 
3 minutach przelej napar do przygotowanych kielichów bezpośrednio na lód. (80 ml herbaty do 
każdego). Herbata zostanie natychmiast schłodzona, a kierując gorący strumień na lód uchronimy 
szkło przed pęknięciem. Do każdego dodaj 7,5 ml koniaku oraz 15 ml likieru. Całość przyozdabiamy 
listkami mięty.
„Szczęście w życiu składa się z drobiazgów, krótkich i szybko zapomnianych chwil dobroci, 
pocałunku, uśmiechu, życzliwego spojrzenia i filiżanki herbaty…”(Samuel Coleridge-Taylor)

Miłego dnia z herbatką w gronie przyjaciół – Hajka -

HERBATA TWORZY WYJĄTKOWE CHWILE…
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Każdego roku jesienią Gminny Ośrodek 
Kultury w Kobylnicy razem z radami sołeckimi 
organizuje Dni Seniora, będące doskonałą 
okazją do okazania szacunku i uznania ludziom 
starszym za ich pracę zawodową oraz trud, jaki 
wkładają w wychowanie kolejnych pokoleń. 
Uczestniczący w spotkaniach seniorzy przy 
muzyce i słodkim poczęstunku mieli okazję do 
wspomnień, często sięgających lat młodości, 
kiedy to oni sami byli pełni zapału i energii 
twórczej. 
Imprezy dla osób „trzeciego wieku” zostały 
zorganizowane w Kobylnicy, Wrzącej, 
Lubuniu, Widzinie, Kczewie, Komorczynie i 
Słonowicach. Wzięli w nich udział mieszkańcy 
tych miejscowości oraz sąsiednich wiosek. 
Sołectwa sfinansowały wydatki związane z 
poczęstunkiem, a Gminny Ośrodek Kultury 

DAWNYCH WSPOMNIEŃ CZAR

zapewnił część artystyczną i przewóz osób. 
Zespół „Kalinowski Band” i kabaret złożony 
z instruktorów Gminnego Ośrodka Kultury, 
zmontowany specjalnie na tą okazję bawił i 
rozśmieszał publiczność licznymi konkursami 
i wspólnym śpiewaniem - To sympatyczne 
spotkania, to taki dobry obyczaj. Dzień Seniora 
przypada wprawdzie 1 października, ale to 
nieistotne. Ważne jest, że seniorzy spotykają 
się ze sobą, porozmawiają, przypomną stare 
czasy – mówił Leszek Kuliński Wójt Gminy 
Kobylnica dziękując za zaproszenie na 
uroczystość z okazji Dnia Seniora i życząc 
obecnym długich, spokojnych lat życia, dużo 
zdrowia, pogody ducha i zadowolenia. W 
jesieni życia wśród ludzi trzeciego wieku mamy 
dużo osób osamotnionych przez drugą połowę. 
Nie zamykajmy się ze swoim bólem i stratą. 
Otwórzmy się na obecnych wokół nas. Razem 
łatwiej znosi się przeciwności losu.

TW


